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P R O T O K Ó Ł  NR  III/2018 
Z III SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 20 grudnia 2018 r. 
 
 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy  

Stare Babice ul. Rynek 21 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk 

Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 17:30 
Stan radnych:  14 
Obecnych na sesji: 14 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Gminy  Henryk Kuncewicz  
2. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  Ewa Kawczyńska 
3. Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Remigiusz Fijołek 
4. Radni: 
Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Dorota Zwolińska  
5. Sławomir Sumka    Wójt Gminy 
6. Tomasz Szuba    Zastępca Wójta 
7. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy  
8. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy 
9. Agata Zawadzka - Kowalska  Radca Prawny 
10. Paweł Błażejewski   Kierownik Referatu Inwestycji  
11. Jacek Kłopotowski   Kierownik Referatu Zamówień Publicznych 
12. Agnieszka Senterkiewicz   Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki    

 Nieruchomościami      
13. Piotr Czajkowski   Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
14. Anna Michalska    Kierownik Referatu Podatków i Ewidencji                  

                                                                         Działalności Gospodarczej 
15. Iwona Mika                                                     Kierownik Referatu Wspólnej Obsługi  

Jednostek 
16. Beata Tuzimek    po. Kierownika Referatu Rozwoju i Promocji 

      Gminy 
17. Anna Błażejewska   Kierownik Biura Rady 
18. Marta Meserszmit   Główny specjalista ds. samorządowych 
19. Paweł Turkot    Prezes GPK „Eko – Babice” Sp. z o. o. 
20. Sołtysi, goście    wg listy obecności   
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1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył obrady III sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym 
Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. Powitał gości, sołtysów i radnych. 
Przypomniał, że obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale YouTube i uczulił aby nie 
posługiwać się danymi osobowymi. 
Poprosił o wyjmowanie karty do logowania w przypadku opuszczania sali obrad nawet na 
chwilę, ponieważ w przypadku czyjejś nieobecności publiczność zwraca uwagę na błędy  
w wynikach głosowania.  
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali porządek 
obrad. Zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada 
Gminy może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady.  
 
Wójt Gminy S. Sumka złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Stare Babice oraz o projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli o zmianie osoby 
reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie Działania „Między Wisłą a 
Kampinosem” w ramach programu LEADER. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy poddał 
pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia 
projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Stare Babice. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3 
głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że punkt „Rozpatrzenie projektu  
uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Stare Babice wprowadzony został  jako punkt 23 porządku obrad – pozostałe 
zmieniają kolejność. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy poddał 
pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli o 
zmianie osoby reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie Działania „Między 
Wisłą a Kampinosem” w ramach programu LEADER. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia woli o zmianie osoby reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie 
Działania „Miedzy Wisłą a Kampinosem” w ramach programu LEADER wprowadzony został 
jako punkt 24 porządku obrad – pozostałe zmieniają kolejność. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2018 rok.  
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2019-2029. 
8. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Stare Babice na rok 2019: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
b) odczytanie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu,  
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) stanowisko Wójta do opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
f) głosowanie nad projektem budżetu Gminy Stare Babice na rok 2019. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 oraz określenia 
zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 
oświatowych Gminy Stare Babice w roku szkolnym 2017/2018. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Stare Babice. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia na 2018 r. 
planu dofinansowania form doskonalenia nauczycieli. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu części nieruchomości oznaczonej nr 
ew. 626/15 położonej we wsi Borzęcin Duży.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu nieruchomości oznaczonej nr ew. 
225/2 położonej we wsi Wojcieszyn. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały  sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 
Koczargi Stare. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały  sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi Stare 
Babice. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania projektu uzupełnionego 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków do organu regulacyjnego. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Stare Babice. 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej.      
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na rok 

2019. 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia na rok 2019 planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej. 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2019 planów pracy Komisji. 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stare Babice. 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli o zmianie osoby 

reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie Działania „Miedzy Wisłą a 
Kampinosem” w ramach programu LEADER. 

25. Wolne wnioski i informacje. 
26. Zakończenie obrad. 
 
3. Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Radni otrzymali projekt 
protokołu z I sesji Rady Gminy. Radni zgłosili uwagę dotyczącą protokołu komisji 
skrutacyjnej z wyborów wiceprzewodniczących rady gminy w zakresie ilości głosów 
uzyskanych przez radną Ewę Kawczyńską – uwaga została uwzględniona. Ponadto 
poprawiono zgłoszone błędy stylistyczne. 
 
Radni przyjęli protokół z I sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy 
obecności 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Radni otrzymali projekt 
protokołu z II sesji Rady Gminy. Uwagę do protokołu zgłosiła radna L. Skrzeczkowska – 
dopisano w protokole skład osobowy Komisji Rewizyjnej i skład osobowy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji.   
 
Radni przyjęli protokół z II sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy 
obecności 13 radnych. 
 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił informację o działaniach 
podejmowanych po I i II sesji Rady Gminy. Poinformował, że: 
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- otrzymał wniosek  od mieszkanki wsi Lipków w sprawie przeznaczenia gminnych 
środków finansowych na utwardzenie drogi Hetmańskiej – wniosek według właściwości 
przekazał Wójtowi Gminy;  

- otrzymał od Ochotniczej Straży Pożarnej w Starych Babicach pismo o zwiększenie 
środków finansowych w budżecie Gminy – kopię pisma przekazał radnym i udzielił 
odpowiedzi Prezesowi OSP Stare Babice informując, że w projekcie planu pracy na 2019 
rok Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz Komisji Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Bezpieczeństwa są tematy związane z bezpieczeństwem publicznym i 
ochroną przeciwpożarową; 

- otrzymał skargę mieszkańca wsi Lipków  dotyczącą budowy kanalizacji sanitarnej w ul. 
Sportowej w Zielonkach – Wsi oraz budowy ul. Jakubowicza we wsi Lipków – skargę 
przekazał Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 

- otrzymał od grupy radnych wniosek o zwołanie sesji – sesję zwołał na dzień 29 listopada 
2018 r.; 

- zwołał wspólne posiedzenie Komisji w celu omówienia projektu uchwały budżetowej na 
rok 2019 i projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2029; 

- przygotował plan pracy Rady Gminy na 2019 rok i przekazał radnym do konsultacji; 
- zwołał wspólne posiedzenie Komisji w celu omówienia projektów uchwał do III sesji Rady 

Gminy; 
- podjął działania do zwołania III sesji Rady Gminy; 
- w każdą środę pełnił dyżur.  
 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy 
Wójt składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Wyjaśnił, że  
radni nie otrzymali w materiałach sprawozdania z realizacji uchwał oraz zarządzeń gdyż od 
nowej kadencji sprawozdania te będą w corocznym raporcie o stanie gminy.  
 
Wójt Gminy S. Sumka przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że m. in.:   
- brał udział w halowym turnieju piłki nożnej oraz turniej międzynarodowy gimnastyki 

artystycznej; 
- brał udział w komisji wspólnej; 
- przeprowadził naradę z Wójtami i Burmistrzami Powiatu Warszawskiego Zachodniego w 

sprawie cen za gospodarowanie odpadami komunalnymi w gminie;  
- odbył spotkanie z przedstawicielami firmy BYŚ; 
- brał udział w V Gali Wolontariatu; 
- brał udział w spotkaniu z mieszkańcami Koczarg Starych w sprawie budowy chodnika na 

ul. Klonowej; 
- brał udział w spotkaniu wigilijnym z seniorami gminy Stare Babice; 
- brał udział w XX posiedzeniu Komitetu Sterującego ZIT;  
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- wspólnie z Zastępcą Wójta oraz kierownikiem Referatu Inwestycji uczestniczył w 
naradzie z Dyrektorem Ostrowskim i z Dyrektorem Lewandowskim z Mazowieckiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie budowy dróg i skrzyżowań na drodze 580; 

- przeprowadził kolejną naradę z Wójtami i Burmistrzami Powiatu Warszawskiego 
Zachodniego w sprawie cen za gospodarowanie odpadami komunalnymi w gminie – 
zaprosił na kolejne spotkanie, które odbędzie się 31.01.;  

- uczestniczył w uroczystości odsłonięcia rzeźby ,,Pojedynek Bohuna z Wołodyjowskim” w 
babickim parku. 

 
Pytania do informacji Przewodniczącego oraz Wójta.  
 
Radny D. Sobczak zapytał jakie są wnioski po naradzie w sprawie cen za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w gminie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady R. Fijołek zapytał czy są podjęte decyzje w sprawie budowy 
ronda przy ul. Południowej po spotkaniu z przedstawicielami z Mazowieckiego Zarządu 
Dróg Wojewódzkich. 
 
Radny P. Karczmarek również zapytał jakie są wnioski po naradzie w sprawie cen za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w gminie, a także o spotkanie z mieszkańcami w 
Koczargach Starych. 
 
Radny J. Piętocha zapytał jakie są ustalenia z dyrektorami z Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w sprawie skrzyżowań z ulicą Warszawską, szczególnie z ulicą Reymonta.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Kawczyńska zapytała o rozmowy z firmą BYŚ. 
 
Radny R. Karpiński również zapytał o budowę ronda na ul. Warszawskiej i ul. Południowej. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zadała pytanie nie dotyczące informacji Przewodniczącego lub 
Wójta w sprawie parkingu przy Szkole w Starych Babicach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz  zwrócił uwagę, że w tym punkcie pytania mają 
dotyczyć informacji Przewodniczącego i Wójta. Zaproponował by pytania radni mogli 
zadawać w punkcie Wolne wnioski i informacje.  
 
Wójt Gminy S. Sumka wyraził zgodę.  
 
Radny K. Szuba zapytał o ustalenia z MZDW w związku z drogą nr 718. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział następująco: 
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- odnoście narady z wójtami i z firmą BYŚ poinformował, że problem cen za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w gminie jest problemem ogólnopolskim i 
spotkali się aby rozmawiać wspólnie o temacie w szerszym gronie – 31 stycznia 2019 r. o 
godz. 10.00 odbędzie się kolejne spotkanie w Urzędzie Gminy Izabelin, na które zaproszeni 
są Wojewoda, Marszałek i szereg ekspertów. Na spotkaniu z przedstawicielami firmy BYŚ 
przedstawiono koszty jakie firma ponosi oraz omówiono organizację odbiorów od stycznia 
2019 r.; 
- odnośnie narady z Mazowieckim Zarządem Dróg Wojewódzkich przedstawił stanowisko 
dyrektorów MZDW oraz problemy z organizacją inwestycji – co do szczegółów Wójt 
przekazał głos Kierownikowi Referatu Inwestycji P. Błażejewskiemu; 
- odnośnie chodnika przy drodze nr 718 przyznał, że temat jest mu znany, omówił problem 
dotyczący inwestycji – obecnie czekamy na rozstrzygnięcie przetargu na wykonanie 
dokumentacji projektowej;  
- odnośnie rozmowy z mieszkańcami ul. Klonowej poinformował, że spotkanie 
zorganizowane zostało po złożeniu przez mieszkańców pisma dotyczącego projektu 
budowy przy ul. Klonowej – omówił wątpliwości jakie mieszkańcy mieli w związku z budową 
chodnika;  
- odnośnie parkingu za kościołem odpowiedzi udzieli Zastępca Wójta. 
 
Zastępca Wójta T. Szuba przyznał, że parking przy przedszkolu w Starych Babicach jest 
potrzebny, natomiast ma ona charakter tymczasowy. Teren w przyszłości ma być 
przedłużeniem terenu oświatowego. Mieszkańcy mają poczucie, że parking przy 
przedszkolu jest potrzebny, poprosili jedynie o dostawienie słupków by uporządkować ruch. 
Zwrócił uwagę, że budowany jest nowy parking za kościołem. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał czy rozmawiano z dyrektorami MZDW 
w sprawie lewnoskrętów na ul. Warszawskiej przy nowym centrum handlowym.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że lewoskręt planowany jest przy ul. Ogrodniczej, co 
do szczegółów Wójt przekazał głos Kierownikowi Referatu Inwestycji P. Błażejewskiemu. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji P. Błażejewski szczegółowo udzielił odpowiedzi w temacie 
lewnoskrętów na ul. Warszawskiej oraz w kwestii przebudowy pozostałych skrzyżowań. 
 
Radny K. Szuba wrócił do pytania o drogę 718 ul. Sobieskiego – 5 letnie oczekiwanie 
mieszkańców na prace geodezyjne jest nie do przyjęcia, od 15 lat mieszkańcy oczekują na 
jakiekolwiek prace. Omówił niebezpieczne warunki jakie panują na tej drodze.  
 
Wójt Gminy S. Sumka przyznał, że sytuacja w związku z drogą 718 jest trudna i 
skomplikowana, rozmowy będą cały czas prowadzone. Udzielił głosu Kierownikowi 
Referatu Inwestycji P. Błażejewskiemu.  
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Kierownik Referatu Inwestycji P. Błażejewski przyznał, że dobrym pomysłem jest żeby 
MZDW etapowało wykonanie dokumentacji projektowej, a także wykonawstwo – 
szczegółowo omówił proces etapowania inwestycji.  
 
Radny K. Szuba zwrócił uwagę, że chodnik do wykonania na drodze nr 718 ma długość 800 
m – przedstawił pomysł przyspieszenia inwestycji na tej drodze.  
 
Wójt Gminy S. Sumka zgodził się z radnym K. Szubą, powtórzył, że rozmowy będą cały czas 
prowadzone z MZDW i z Marszałkiem.  
  
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Stare Babice na 2018 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zmianę kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu, aktualizację dochodów i 
wydatków związanych z realizacja zadań zleconych z zakresu administracji rządowej i 
innych zadań zleconych ustawami. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr III/10/2018 - w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2018 rok 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2019-2029. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 -2029. 
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Przypomniał, że radni otrzymali na wspólnym posiedzeniu Komisji opinię Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta projekcie 
uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2019-2029 (Opinia 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu).. Izba negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. Opinia 
została szczegółowo omówiona przez Panią Skarbnik na wspólnym posiedzeniu Komisji, a 
uwagi zostały uwzględnione w autoporawce. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu 
uchwały. Projekt uchwały oraz autopoprawka zostały omówione na wspólnym posiedzeniu 
Komisji, na którym zwrócono uwagę na błąd pisarski w Załączniku nr 2 do uchwały  – prosił o 
zmianę nazwy ul. Kościuszki na prawidłową ulicę Dworkową. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/11/2018 - w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2019-2029 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
8. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Stare Babice na rok 2019. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
przyjęcie budżetu Gminy Stare Babice na rok 2019. W materiałach na sesję Radni otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały. Na wspólnym posiedzeniu Komisji radni otrzymali 
opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 
projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok. Izba pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Projekt uchwały oraz autopoprawka zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
na którym zwrócono uwagę na błąd pisarski w projekcie uchwały w paragrafie 2 w punkcie 3  
– prosił o zmianę kwoty 15 495 681,00 zł na kwotę 15 459 681,00 zł, a także w uzasadnieniu 
na stronie 9 oraz w Tabeli Nr 2a – prosił o zmianę  w zadaniu RI-251 nazwy ul. Kościuszki na 
prawidłową ulicę Dworkową. 
Ponadto  na komisji przedstawiono propozycję zmian w projekcie uchwały dotyczące 
gospodarowania odpadami – dokonano przesunięcia między rozdziałami Gospodarka 
gruntami i nieruchomościami do rozdziału Gospodarka odpadami kwoty 2 325 184,00 zł oraz 
zwiększenia w rozdziale Gospodarka odpadami zarówno po stronie dochodów jak i 
wydatków w kwocie 1 354 637,00 zł. Ogólna kwota zwiększenia w rozdziale Gospodarka 
odpadami wynosi 3 679 821,00 zł. 
W związku z tym, że Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu budżetu na rok 2019, w 
pierwszej kolejności autopoprawka musi być przedmiotem odrębnego głosowania.  
 
Radna L. Skrzeczkowska zwróciła uwagę, że przesunięcia są między działami a nie 
rozdziałami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przyznał rację radnej. 
 
Radny M. Starnowski zapytał o zadanie współfinansowanie ul. Izabelińskiej – czy kwota 2 
mln zł jest wystarczająca na zadanie.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji P. Błażejewski udzielił wyczerpującej odpowiedzi – w marcu 
planowane jest przeniesienie środków na to zadanie z ewentualnej nadwyżki budżetowej z 
2018 roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały budżetowej i poddał go pod głosowanie.  

 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 2 głosach  „przeciw” 
i przy braku głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 14 radnych. 
 

b) odczytanie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu Radnego Remigiusza Fijołka o odczytanie opinii Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu. 
Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu R. Fijołek odczytał opinię 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu następującej treści: 

„ Komisja na posiedzeniu w dniu 4 grudnia 2018 r. analizowała projekt budżetu Gminy 
Stare Babice na 2019 rok, przedłożony przy Zarządzeniu Nr 204/2018 Wójta Gminy Stare 
Babice z dnia 14 listopada 2018 r.   

Podczas posiedzenia członkowie Komisji zapoznali się z przekazanymi materiałami oraz 
uzyskali szczegółowe wyjaśnienia od Wójta Gminy, Skarbnika Gminy oraz Kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy i kierowników referatów Urzędu Gminy.  

Projekt uchwały budżetowej na 2019 rok został opracowany zgodnie z zasadami 
określonymi w Uchwale Nr XLII/401/10 Rady Gminy Stare Babice z dnia 29 czerwca 2010 r. w 
sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz wskaźnikami przekazanymi przez 
Ministerstwo Finansów i Wojewodę Mazowieckiego. 

Projekt budżetu na 2019 rok zakłada: 
1) dochody budżetowe gminy w wysokości 133 470 237,71 zł, w tym: 

a) dochody bieżące w wysokości 131 940 237,71 zł; 
b) dochody majątkowe w wysokości 1 530 000,00 zł; 
c) dochody na realizację zadań z zakresu administracji i innych zadań zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości 15 495 681,00 zł; 
2) plan wydatków budżetowych gminy na kwotę 151 268 316,87zł, w tym  

a) wydatki bieżące w wysokości 128 389 497,92zł 
b) wydatki majątkowe w wysokości  22 878 818,95zł, 
c) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji i innych zadań zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości 15 459 681,00 zł; 
d) wydatki  na przedsięwzięcia realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego 

podziale na Sołectwa  w kwocie  949 359,05 zł; 
3) deficyt w wysokości 17 798 079,16zł.  
Projekt budżetu zakłada, że deficyt zostanie sfinansowany przychodami ze sprzedaży 

papierów wartościowych.  
Plan dochodów został opracowany według działów klasyfikacji budżetowej w podziale na 

dochody: bieżące i majątkowe według ich źródeł. 
Udział dochodów bieżących w dochodach ogółem wyniesie 98,85%, a dochodów  majątkowych 
1,15%. Plan wydatków został opracowany w szczegółowości według działów i rozdziałów 
klasyfikacji budżetowej w podziale na wydatki bieżące i majątkowe według grup paragrafów. 
Wydatki bieżące stanowią 84,88% wydatków ogółem, wydatki majątkowe 15,12% wydatków 
ogółem.  
W dniu 4 grudnia 2018 r. Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu zapoznała się  
z opiniami Komisji Rady Gminy: 

1) Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa z zakresu swojego działania, 
wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu na 2019 rok – 8 głosami „za”, przy 
obecności 8 członków Komisji – Komisja liczy 9 członków. 
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2) Komisja Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej, z zakresu działania 
Komisji, wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu na 2019 rok – 6 głosami „za”, 
przy obecności 6 członków Komisji – Komisja liczy 6 członków.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w dniu 4 grudnia 2018 r. wydała ostateczną 
pozytywną opinię o projekcie budżetu Gminy Stare Babice na rok 2019. Opinia została wydana 
10 głosami „za”, przy obecności 10 członków Komisji – Komisja liczy 11 członków.” 
 
Radna L. Skrzeczkowska  zapytała czy były dwie autopoprawki do projektu budżetu Gminy. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział twierdząco, druga została zgłoszona ustnie.   
 
Wiceprzewodniczący Rady R. Fijołek zwrócił uwagę, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu wydana została na dzień 4 grudnia, przed zgłoszonymi 
autopoprawkami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przyznał, że można wprowadzać poprawki do 
projektu budżetu po zaopiniowaniu go przez RIO wskazując pokrycie wydatków w 
dochodach. 
 
Skarbnik Gminy I. Sotomska potwierdziła, że opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu jest prawidłowa. 
 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej została dostarczona radnym, jak również została zaprezentowana na 
wspólnym posiedzeniu Komisji  (Opinia stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i poddał go pod 
głosowanie.  

 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 

d) stanowisko Wójta do opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego  
i Budżetu oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa zaopiniowała projekt budżetu na 2019 rok pozytywnie. Wszystkie Komisje 
Rady Gminy zaopiniowały pozytywnie projekt budżetu dlatego Wójt nie musi zajmować 
stanowiska do opinii RIO i Komisji. 
 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni nie wnieśli poprawek do 
projektu. Wszystkie Komisje wydały pozytywne opinie. Następnie otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  
 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/12/2018   - Budżet Gminy Stare Babice na rok 2019 
- podjęta została jednogłośnie  w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 
oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
podwyższenie do 150 % kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust. 1 pkt. 1 i 2 
ustawy o pomocy społecznej, dla osób objętych rządowym programem „Posiłek w szkole i w 
domu”. Z końcem roku wygasa program rządowy „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”, 
a nowy program „Posiłek w szkole i w domu” został przyjęty na lata 2019 – 2023.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej A. Napurka zgłosiła błąd pisarski - w 
podstawie prawnej oraz w paragrafie 1 i 2 poprosiła o dopisanie słowa „wieloletni”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 2 głosach  „przeciw” 
i przy braku głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
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Uchwała Nr III/13/2018 - w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez 
osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2019-2023 oraz określenia zasad 
zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych Gminy Stare Babice w roku szkolnym 2017/2018. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz  poinformował, że zgodnie z zapisem art. 11 
ust. 7 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe organ wykonawczy jednostki 
samorządu terytorialnego zobowiązany przedstawić organowi stanowiącemu informację o 
stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 1 głosie  „przeciw” i 
przy braku głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 14 radnych (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/14/2018 - w  sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych Gminy Stare Babice w roku szkolnym 2017/2018 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie określenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Stare Babice. 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały ustala opłatę 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych w wysokości 1 zł 
za każdą rozpoczętą godzinę zajęć w czasie przekraczającym wymiar 5 godzin dziennie, 
przez pięć dni w tygodniu, od poniedziałku do piątku. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/15/2018 - w  sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Stare Babice 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia na 2018 

r. planu dofinansowania form doskonalenia nauczycieli. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zwiększenie środków przeznaczonych na dofinansowanie studiów podyplomowych i 
zmniejszenie środków na inne formy doskonalenia zawodowego w związku z wpłynięciem 
wniosków dyrektorów szkół. Projekt uchwały został omówione na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/16/2018 - zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia na 2018 r. planu 

dofinansowania form doskonalenia nauczycieli 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu części nieruchomości 

oznaczonej nr ew. 626/15 położonej we wsi Borzęcin Duży. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
wyrażenie zgody na zawarcie umowy najmu na okres 2 lat, części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Stare Babice, oznaczonej jako działka nr ew. 626/15, położonej 
we wsi Borzęcin Duży, na której prowadzony jest punkt apteczny.  Projekt uchwały został 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym zwrócono uwagę na błąd pisarski 
w projekcie uchwały w paragrafie 2 – prosił o zmianę miejscowości Wojcieszyn na Borzęcin 
Duży.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał o wysokość stawki miesięcznej za 
wynajem punktu aptecznego oraz podanie różnicy ze stawką jaką płaci firma Sorno. 
 
Radny M. Starnowski zapytał dlaczego jest to punkt apteczny, a nie apteka i czy mógłby 
być tam również bankomat. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że zlokalizowany w tym miejscu jest punkt apteczny 
ponieważ obiekt jest za mały na aptekę.   W kwestii bankomatu nie zgłosiła się żadna firma, 
która byłaby zainteresowana postawieniem bankomatu w Borzęcinie Dużym.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek dodał, że firma zrezygnowała z postawienia 
bankomatu po zdarzeniu przy Biedronce – po wybuchu bankomatu.  
 
Wójt Gminy S. Sumka dodał, że bankomat przy Biedronce został przeniesiony do środka, 
firmy nie chcą stawiać bankomatów wolnostojących.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/17/2018 - w sprawie najmu części nieruchomości oznaczonej nr ew. 

626/15 położonej we wsi Borzęcin Duży. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymującym się”, przy obecności 14 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Dorota 
Zwolińska; Obecni radni, którzy nie brali udziału w głosowaniu: Henryk Kuncewicz))  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu nieruchomości oznaczonej nr 

ew. 225/2 położonej we wsi Wojcieszyn. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
wyrażenie zgody na zawarcie umowy najmu na okres 5 lat, nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Babice, oznaczonej jako działka nr ew. 225/2, położona we wsi 
Wojcieszyn na rzecz Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Projekt uchwały 
został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/18/2018 - w sprawie najmu nieruchomości oznaczonej nr ew. 225/2 

położonej we wsi Wojcieszyn 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
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15. Rozpatrzenie projektu w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 
Koczargi Stare.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
uchylenie Uchwały Nr XLVI/493/18 z dnia 11 października 2018 r. w sprawie nadania nazwy 
drodze położonej we wsi Koczargi Stare z uwagi na zawarty w § 1 ust. 1 błąd w nazwie 
miejscowości - wpisane jest „Borzęcin Duży”, a powinno być „Koczargi Stare”. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/19/2018 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi Koczargi 

Stare 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
16. Rozpatrzenie projektu w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi Stare 

Babice. 
  

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada  
nadanie drodze gminnej, położonej we wsi Stare Babice, nazwy Miętowa. Projekt uchwały 
został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/20/2018 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 

Stare Babice 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania projektu uzupełnionego 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków do organu regulacyjnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
przyjęcie uzupełnionego projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie gminy Stare Babice celem przekazania go do zaopiniowania organowi 
regulacyjnemu. Wody Polskie wniosły uwagi, które zostały uwzględnione. Projekt uchwały 
został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym zwrócono uwagę na błąd 
pisarski w uzasadnieniu – prosił o zmianę w piątym wersecie od dołu roku 2108 na 
prawidłowy 2018. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny M. Starnowski powiedział, że na wczorajszej sesji Rady Gminy Izabelin 
wprowadzono wysokie stawki za wodę i odbiór ścieków podyktowane opinią 
przedsiębiorstwa Wody Polskie – zapytał czy w gminie Stare Babice również będą 
podwyżki. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek powiedział, że stawki ustala GPK „Eko-Babice”, 
obecnie stawki są zatwierdzone przez przedsiębiorstwo Wody Polskie na 3 lata. 
 
Wójt Gminy S. Sumka przyznał rację Wiceprzewodniczącemu.  
 
Ekspert G. Gałabuda  potwierdził słowa Wiceprzewodniczącego i Wójta, przyznał, że nie 
zna sytuacji gminy Izabelin. Omówił proces ustalania stawek za wodę i odbiór ścieków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
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Uchwała Nr III/21/2018 - w sprawie przekazania projektu uzupełnionego 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków do organu regulacyjnego 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zmiany w Statucie Gminy Stare Babice. Wydział  Nadzoru Prawnego Mazowieckiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie wniósł uwagi do brzmienia § 64 ustęp 6  oraz do § 65 
c. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/22/2018 - w sprawie zmian w Statucie Gminy Stare Babice 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymującym się”, przy obecności 14 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska; Obecni radni, którzy nie brali udziału w 
głosowaniu: Henryk Kuncewicz)  
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
powołanie Komisji Inwentaryzacyjnej do inwentaryzacji mienia w celu wystąpienia o ich 
komunalizację. Na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszono kandydatury do składu Komisji 
Inwentaryzacyjnej: 

1) Remigiusz Fijołek 
2) Ewa Kawczyńska  
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3) Henryk Kuncewicz 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał czy są inne kandydatury oraz czy 
kandydaci wyrażają zgodę na kandydowanie.  
Radni wyrazili zgodzę na kandydowanie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie listę kandydatów.   
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymującym się”, przy obecności 14 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/23/2018 - w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 

rok 2019. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali plan pracy 
Rady Gminy na rok 2019, plan pracy został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/24/2018 - w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na rok 

2019 
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zatwierdzenia na rok 2019 planu pracy 

i kontroli Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali plan kontroli 
na rok 2019, plan został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/25/2018 - w  sprawie zatwierdzenia na rok 2019 planu pracy i 

kontroli Komisji Rewizyjnej 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  

 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie przyjęcia na rok 2019 planów pracy 

Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali plany pracy 
poszczególnych komisji na rok 2019, plany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu 
Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zgłosił autopoprawkę do projektu planu pracy 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – poprosił o dopisanie do planu punktu 
„Rozpatrywanie i opiniowanie spraw bieżących złożonych do Komisji”. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/26/2018 - w  sprawie przyjęcia na rok 2019 planów pracy 

Komisji 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stare Babice. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zmianę Uchwały Nr XVIII/173/16 Rady Gminy Stare Babice z dnia 2 czerwca 2016 roku 
poprzez uszczegółowienie przepisu zawartego w  § 20 ustęp 1., dotyczącego zakazu chowu i 
utrzymania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji rolniczej. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymującym się”, przy obecności 14 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/27/2018 - zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Stare Babice 
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  
 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli o zmianie osoby 

reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie Działania „Między Wisłą a 
Kampinosem” w ramach programu LEADER”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
ustanowienie reprezentanta Gminy Stare Babice w Lokalnej Grupie Działania „Między Wisłą 
a Kampinosem” w osobie Pana Tomasza Szuby Zastępcy Wójta Gminy.  Projekt uchwały 
został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr III/28/2018 - w sprawie wyrażenia woli o zmianie osoby 

reprezentującej Gminę Stare Babice w Lokalnej Grupie 
Działania „Między Wisłą a Kampinosem” w ramach 
programu LEADER” 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Ewa 
Kawczyńska, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, 
Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska)  

 
25. Wolne wnioski i informacje. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zaapelował o regularne sprawdzanie poczty 
elektronicznej, która jest  często używanym środkiem przekazu informacji między Biurem 
Rady a radnymi. Następnie przypomniał o obowiązku złożenia przez radnych oświadczeń 
majątkowych oraz poinformował, że od tej kadencji zgodnie z art. 24 punkt 6 ustawy o 
samorządzie gminnym interpelacje i zapytania   składane są na piśmie do 
przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie wójtowi. Wójt, lub osoba przez 
niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż w 
terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania.  
Zapytał czy są wolne wnioski i informacje. Przypomniał, że Rada Gminy nie rozpatruje 
indywidualnych spraw, przedmiotem obrad rady mogą być jedynie sprawy publiczne 
dotyczące społeczności lokalnej, nie zaś sprawy prywatne czy osobiste (art.6 ust.1 ustawy o 
samorządzie gminnym).  
 
Radny P. Karczmarek poruszył sprawę skarg do Wójta Gminy jakie wpłynęły w sprawie ul. 
Jakubowicza i ul. Sportowej, a także zapytał czy jest szansa w 2019 r. na położenie nakładki 
asfaltowej na ul. Hetmańskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zgłosił, że mieszkańcy są zaniepokojeni stanem 
podjazdu autokaru do szkoły w Borzęcinie. Zapytał czy Zarząd Dróg Powiatowych podpisał 
umowę na wykonanie chodnika przy ul. Kosmowskiej. 
 
Radny M. Starnowski odtworzył wywiad z Ministrem Środowiska H. Kowalczykiem 
dotyczący wysokości stawki za odbiór odpadów komunalnych.  
 
Radna L. Skrzeczkowska  zapytała ile będzie kosztować rzeźba w parku w Starych Babicach 
oraz ile podmiotów uczestniczy w jej f inansowaniu, a także zapytała czy mieszkańcy mogą 
spacerować z psami w parku, ponieważ w regulaminie  jest zapis, że jest to zabronione. 
 
Radna M. Pamięta zawnioskowała o nagrywanie posiedzeń Komisji Rady Gminy. Zapytała 
kto zajmuje się oznaczeniem poziomym na ul. Szymanowskiego i czy istnieje możliwość 
namalowania pasów również na ul. Lutosławskiego i Ciećwierza.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek powiedział, że planowana jest Komisja 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu na dzień 8 stycznia br. w sprawie stawek za odpady 
komunalne, na którą wszyscy radni dostaną zaproszenia. 
 
Radna L. Skrzeczkowska  zawnioskowała by sesje odbywały się od godziny 16.00.  
 
Radny R. Karpiński przyznał, że nie jest przeciwny nagrywaniu i transmitowaniu Komisji, 
następnie przedstawił statystyki oglądalności transmisji. Przyznał, że dla mieszkańców jego 
miejscowości ważne są inwestycje w gminie, oświata, a nie nagrywanie Komisji. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że I i II sesję Rady Gminy 
obserwator statystycznie oglądał 11 minut. 
 
Radny J. Piętocha zawnioskował o ustalenie dyżurów radnych. 
 
Radna M. Pamięta zawnioskowała o transmitowanie na żywo obrad Rady Gminy na portalu 
facebook.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że należy się zastanowić, które 
komisje transmitować – czy wszystkie czy wspólne.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek powiedział, że na dyżury nie przychodzili 
mieszkańcy, stwierdził, że należy zastanowić nad formą dyżurów.  
 
Radna M. Pamięta zapytała w imieniu mieszkańców jak mogą się oni kontaktować z 
radnymi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powtórzył, że nie ma nic przeciwko nagrywaniu 
komisji, ale wspólnych. 
 
Radna L. Skrzeczkowska  powtórzyła swoje zdanie, że komisje powinny być nagrywane.  
 
Radny K. Szuba powiedział, że mieszkańcy wiedzą jak się kontaktować – głownie odbywa 
się to za pomocą telefonów lub e-maili – co jest lepszym rozwiązaniem niż sztywny dyżur 
radnych. 
 
 Radna L. Skrzeczkowska  powiedziała, że mieszkańcy jej miejscowości również są 
zainteresowani inwestycjami w Gminie. Dodała, że na komisjach są merytoryczne dyskusje, 
do których mieszkańcy nie mają dostępu. Na sesjach projekty uchwał nie są odczytywane, 
jedynie poddawane pod głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zauważył, że na wspólnych posiedzeniach 
Komisji również nie są odczytywane projekty uchwał, projekty uchwał zamieszczane są 
tydzień przed sesją na stronie BIP.  
 
Radny J. Piętocha stwierdził, że należy ustalić odpowiednią dla wszystkich formę dyżurów 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz wyraził zdanie, że zmiana godziny sesji nie 
będzie powodem większej frekwencji na widowni. Uważa, że transmitowanie sesji jest 
wystarczającą formą dostępności sesji dla mieszkańców.  Zauważył, że kierownicy urzędu 
muszą uczestniczyć w sesjach, sesje od godz. 16.00 byłyby po godzinach ich pracy. 
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Radna M. Pamięta poprosiła o podjęcie rozmów aby komisje były nagrywane.  
 
Radna L. Skrzeczkowska  powiedziała, że zmiana godziny sesji byłaby ukłonem w stronę 
mieszkańców.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przypomniał, że art. 6 ustęp 1 ustawy o 
samorządzie gminnym mówi o tym, że Rada Gminy nie rozpatruje indywidualnych spraw, 
przedmiotem obrad rady mogą być jedynie sprawy publiczne dotyczące społeczności 
lokalnej, nie zaś sprawy prywatne czy osobiste. 
 
Radny M. Starnowski  wyraził zdanie, że komisje wspólne powinny być nagrywane i 
transmitowane. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zauważył, że posiedzenia komisji odbywają się 
w nieformalnej formie, a w przypadku ich transmitowania trzeba będzie przybrać formalną 
formę.  
 
Radny P. Karczmarek zapytał od kiedy sesje organizowane są od godziny 14.00. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odpowiedział, że od 3 kadencji. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział następująco: 
- odnośnie stawki za wynajem powierzchni – f irma Medicor płaci 46 zł/m2, f irma Sorno płaci 
3000 zł/m-c plus świadczenia medyczne dla mieszkańców; 
- odnoście podjazdu do szkoły – przyznał, że nie słyszał o problemie, niedawno było 
spotkanie z dyrektorami i nie zgłoszono problemu; 
- odnośnie ul. Kosmowskiej – Starosta poinformował, że wyłoniony jest wykonawca, który 
podejmie się wykonania tej ulicy; 
- powiedział, że wysłał pismo do Starostwa w sprawie partycypowania w kosztach budowy 
inwestycji drogowych na terenie gminy; 
- omówił problemy dotyczące inwestycji na ul. Hetmańskiej i ul. Jakubowicza;  
- skomentował wywiad z Ministrem Środowiska H. Kowalczykiem; 
- odnośnie rzeźby - kwota na jej wykonanie została wyszczególniona w budżecie Gminy – 
159 tyś. zł, trzeba wykonać jeszcze zagospodarowanie terenu, oświetlić ją, dodał, że część 
wydatków pokryta będzie przez LGD, a część ze Starostwa; 
- odnośnie psów w parku to obowiązuje regulamin, jeśli nie wolno wprowadzać psów, a jest 
taka potrzeba to trzeba zmienić regulamin; 
- odnośnie nagrywania sesji od tej kadencji jest obowiązek jej nagrywania, w przyszłym roku 
będzie działał profesjonalny sprzęt kamerujący, stwierdził, że można nagrywać komisje 
wspólne, dodał natomiast, że kierownicy nie mają normowanego czasu pracy, można zrobić 
sesję na próbę od godziny 16.00. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek powiedział, że informację o autokarze 
otrzymał od Rady Rodziców, odnośnie oświetlenia rzeźby – w zeszłej kadencji dopytywał się 
o to kto będzie utrzymywał rzeźbę, dodał, że właśnie tego się obawiał, że Starostwo wykona 
rzeźbę, a kolejne koszty będzie musiała ponosić Gmina. 
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że utrzymaniem rzeźby będzie zajmować się Gmina 
ponieważ znajduje się na jej terenie.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji P. Błażejewski w sprawie rzeźby wyjaśnił, że LGD nie 
uczestniczyło w finansowaniu rzeźby, ponieważ została ona przeniesiona do Starych Babic, 
a program napisany był na lokalizację w miejscowości Lipków. Odnośnie pasów na ul. 
Szymanowskiego – powiedział, że jest stała organizacja ruchu, natomiast na ul. Ciećwierza z 
pasami jest duży problem, ponieważ musi być chodnik przy drodze,  a nie pasy prowadzące 
na pobocze. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał czy koszty rzeźby wzrosły.  
 
Radna M. Pamięta poruszyła problem autobusu 712, który opóźnia się nawet do 40 min. 
Zapytała czy jest to monitorowane przez urząd i czy w tej sprawie przeprowadzane są 
konsultacje. Dowiedziała się, że autobus 712 ma mieć skróconą trasę na czas remontu ul. 
Szymanowskiego – zawnioskowała o to, żeby zabierać mieszkańców z ul. Ciećwierza. 
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że sprawdzi sprawę f inansowania rzeźby. Odnośnie 
autobusu 712 dotarły do niego takie sygnały i przyjrzy się temu, będzie wyjaśnione z ZTM, 
konsultacje nie były prowadzone jeszcze. Nie wiadomo czy autobus 712 będzie mógł 
wjeżdżać na ul. Ciećwierza, bo  nie będzie mógł zawrócić.  
 
Zastępca Wójta T. Szuba uszczegółowił temat dotyczący ul. Hetmańskiej.  
 
p.o. Kierownika  Referatu Rozwoju i Promocji Gminy B. Tuzimek odnośnie wniosku do 
Lokalnej Grupy Działania – projekt nie zgłoszony jest jako zamknięty, data realizacji 
ustalona jest do połowy 2019 roku, rzeźba miała stanąć w Lipkowie, ale nie otrzymano 
zgody od konserwatora, wstrzymano się z rezygnacją z wniosku. Omówiła pracę Referatu 
Rozwoju i Promocji Gminy i zakres działania.  
 
Radna M. Pamięta podziękowała za wyjaśnienia, powiedziała, że ma pomysł na krajową 
promocję gminy i umówi się na spotkanie. 
 
Radny M. Starnowski   odnośnie ul. Hetmańskiej zauważył, że w funduszu sołeckim na ten 
rok jest projekt odwonienia tej ulicy i uważa, że nowy asfalt nie na ten moment  sensu. 
 



Protokół Nr III/2018 

 

29 

 

 

 

Radny P. Karczmarek podziękował za obszerną wypowiedź Zastępcy Wójta na temat ul. 
Hetmańskiej, przyznał że wszystko się zgadza, dodał że poprzedni wójt starał się by 
Spółdzielnia Wola dołożyła do utwardzenia drogi.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał czy gmina dostała dofinansowanie na 
rzeźbę. Wstępne koszty miały wynosić 40 tyś. zł, a gmina wyda 150 tyś. zł i więcej. 
 
Wójt Gminy S. Sumka przedstawił jak wygląda współpraca ze Starostwem, również przy 
budowie rzeźby. Co do f inansowania jej to sprawdzi. Dodał, że trzeba wykończyć teren 
wokół. 
 
p.o. Kierownika  Referatu Rozwoju i Promocji Gminy B. Tuzimek powiedziała, że projekt 
przewidywał dofinasowanie 31 tyś. zł, umowa została podpisana, pieniądze zostały 
przyznane, ale ze względu na zmianę miejsca posadowienia rzeźby nie będą nam zwrócone. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji P. Błażejewski opowiedział jakie były problemy z 
umiejscowieniem rzeźby w Lipkowie.  
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że dzisiaj było odsłonięcie rzeźby i należy spory zostawić. 
 
Pan Karol Gałecki reprezentujący Radę Seniorów przypomniał jak powstała Rady Seniorów 
2,5 roku temu. Wyraził wątpliwości co do przychylności Urzędu i Rady Gminy w stosunku do 
działania Rady Seniorów, omówił szeroki jej zakres działania. Zauważył, że w budżecie 
gminy na 2019 nie wiele pozycji dotyczy Rady Seniorów. Dodał, że Rada Seniorów 1,5 roku 
temu zainicjowała opracowanie Strategii dla seniorów gminy Stare Babice, która została 
złożona do Wójta i do Rady Gminy bez echa. Zaapelował by się pochylić nad losem seniorów 
i popracować nad materiałem.  
 
Mieszkaniec L. Lesisz w imieniu mieszkańców zapytał jakie wynagrodzenie otrzymuje 
Prezes Turkot oraz ile osób pracuje w GKP „Eko – Babice”. Złożył życzenia świąteczne. 
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że na stronie BIP dostępne jest oświadczanie majątkowe 
Prezesa Turkota. Dodał, że sprawdzi zatrudnienie w Przedsiębiorstwie i osobiście udzieli 
odpowiedzi. Odnoście polityki senioralnej powiedział, że jest ona przedmiotem jego 
zainteresowania, planuje spotkać się seniorami i wszystkimi środowiskami, uważa że to 
pozwoli przyjąć program polityki senioralnej i liczy, że stanie się to w przyszłym roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz złożył życzenia świąteczne w imieniu Rady 
Gminy, Wójta i pracowników Urzędu. 
 

26. Zakończenie obrad. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie III sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 
 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY             PRZEWODNICZĄCY 

         RADY GMINY                     RADY GMINY 
 

    (-) Remigiusz FIJOŁEK                                                                (-) Henryk KUNCEWICZ  

 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:  
M. Meserszmit 
 
 
  
 
Nagranie audio z obrad III sesji Rady Gminy Stare Babice dostępne jest na stronie 
internetowej www.bip.stare-babice.waw.pl w zakładce Rada Gminy VIII kadencji (2018-
2023) - Nagrania, protokoły, wyniki głosowań - Nagrania z obrad Rady Gminy. 
       

http://www.bip.stare-babice.waw.pl/

